
 

 

 
 
 
 
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE LA CAPITAL CULTU RAL I LES 
OPORTUNITATS 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 01 
Caràcter: ordinària  
Data: 14 de juliol de  2023 
Horari: de les 09:30 hores a les 10:30 hores 
Lloc : 3a planta de l’Antic Casal de Joventut Republicana 
 
Assistents : 
 
Sra. Pilar Bosch Vilana, Presidenta de la Comissió. 
Sr.  Xavi Blanco Bergé, Vicepresident de la Comissió. 
Sr. Jackson Quiñónez Vernaza, Grup Municipal del PSC 
Sra. Mª Antonia Maller Lafont, Grup Municipal del PP 
Sr. Roger Melero Serra, Grup Municipal del PP 
Sr. Xavier Estrada Fernández, Grup Municipal ERC-AM 
Sra. Anna Costa Ramírez, Grup Municipal ERC-AM 
Sra. Neus Caufapé Caufapé, Grup Municipal JxCat Lleida 
Sr. Sergi Grimau Gragera, Grup Municipal JxCat Lleida 
Sra. Glòria Rico Iribarne, Grup VOX 
Sra. Laura Bergés Saura, Grup Municipal  Comú de Lleida 
Sr. Francesc Caballero Garcia,  representant de la FAVLL 
 
S’excusa : 
 
 Sr. Josep Roca Tlemsani, Grup VOX 
 
 
També hi assisteixen:  
 
Sra. Núria Marsal Caselles, Responsable coordinadora de cultura 
Sra.   Mireia Mercadé Merola, Cap de Servei de Comerç, Consum i Promoció 
Econòmica. 
Sra. Maria Ortiz  Pastor, tècnica de Promoció Comercial. 
 
Actua com a secretària  de la Comissió, la Sra. Rosa Pardell Jové.   
 
 
 



 

 

 
 
Ordre del dia  
 
1. Lectura i aprovació de l’esborrany de l’acta de constitució de la Comissió 
Informativa de la Capital Cultural i les Oportunitats. 
2. Proposta d’aprovació de normes complementàries de funcionament de la 
Comissió Informativa de la Capital Cultural i les Oportunitats.  
3. Proposta de nomenament secretàries suplents de la comissió. 
 
 
4. Expedients per conèixer de forma prèvia a la Junta de Govern Local 
5. Informacions de regidoria. 
6. Precs i preguntes. 
 
 
1.Aprovació de l’acta de constitució de la Comissió  
 
Als membres de la comissió se’ls ha tramés l’esborrany de l’acta de constitució 
de la Comissió Informativa de la Capital Cultural i les Oportunitats del dia 07-07-
2023, que es dona per llegida i s’aprova per unanimitat.   
 
2. Proposta d’aprovació de normes complementàries d e funcionament de 
la Comissió Informativa de la Capital Cultural i le s Oportunitats.  
 
La secretària de la comissió indica que el dijous dia 13-07-2023 es va enviar la 
proposta als membres de la comissió, de la qual se’n dona compte en aquesta 
comissió i es dictaminarà en la Comissió Informativa del Bon Govern.  
 
Es proposa aprovar tres normes :  
 
Primera.- Els membres de la comissió informativa que es trobin afectats pels 
supòsits previstos en l’article 46.3 de la LBRL (situacions excepcionals de força 
major, de greu risc col·lectiu , o catàstrofes públiques), podran seguir la sessió 
mitjançant el sistema de videoconferència o un mitjà similar, en aquest cas, els 
regidors hauran de comunicar al secretari/a de la Comissió amb caràcter previ a 
la celebració de la sessió, l’assistència a la mateixa pel mitjà de videoconferència 
o similar que es determini. 
 
Segona.-En les actes de les comissions informatives, el secretari/a farà constar 
íntegrament els assumptes que es sotmeten a informe de la comissió. Així 
mateix, es procedirà a gravar les sessions. El fitxer resultant de l’enregistrament, 
acompanyarà a l’acta de les sessions en el sistema electrònic on quedi 
custodiada la mateixa, sense necessitat de fer constar en ella els punts principals 
de les deliberacions. Aquestes deliberacions manifestades pels diferents 
regidors, únicament constaran de forma íntegra en el cas que així es sol·liciti de 
forma expressa pels mateixos.  



 

 

 
Tercera.-La composició de cada comissió es proporcional al nombre de regidors 
i regidores que cada grup municipal té en el Plenari de l’Ajuntament de Lleida. 
Cada grup podrà designar un representant titular i un suplent per a cadascuna 
de les comissions informatives, que haurà de comunicar al secretari/a de la 
corresponent comissió. En aquest sentit, els regidor i regidores que actuïn com 
a representant del grup en cada comissió, actuen en vot ponderat. Per tant, cada 
designat representant ostenta tants vots com regidors i regidores tindrà el seu 
grup al Ple municipal.  
 
3. Proposta de nomenament secretàries suplents de l a comissió. 
 
Es proposa nomenar com a secretàries suplents de la Comissió Informativa de la 
Capital Cultural i les Oportunitats a les Sres. Maria Ortiz Pastor, tècnica de 
Promoció Comercial i Gemma Fustegueras Mir, Cap de la unitat tècnica de suport 
jurídic cultura.   
 
S’aprova la proposta per unanimitat. 
 
 
4.Assumptes Junta de Govern Local:  
 
 
REGIDORIA DE CULTURA 
 
Exp. 50/2022-C Proposta d’aprovació de les justificacions de les subvencions de 
la Línia 8.1 atorgades per la Regidoria de Ciutat, Cultura i Transició Ecològica, 
convocatòria 2022. 
 
Justificació de diverses subvencions concedides a entitats sense ànim de lucre 
de la ciutat de Lleida en la convocatòria 2022 :  
 
Ateneu Popular de Ponent, Sícoris Club, Agipa: Associació Giramon de 
Pardinyes, Grup sardanista Montserrat, Associació Cultural Petit Teatre, Coral 
Shalom, Companyia de teatre inhabitants, Associació intims produccions. 
 
 
REGIDORIA DE PROMOCIÓ DE LA CIUTAT 
 
 
Exp. 03/2022 CCM- G0502020203/2022/0239 Proposta d’aprovació de la 
justificació de subvencions corresponents a la Convocatòria pública de les 
diferents línies subvencionadores pel foment del comerç local associat i per a la 
protecció dels drets de les persones consumidores de l’Ajuntament de Lleida per 
a l’any 2022, de l’entitat Federació d'Associacions de Comerciants de l'Eix 
Comercial de Lleida 
 



 

 

Exp. 03/2022 CCM- G0502020203/2022/0244 Proposta d’aprovació de la 
justificació de subvencions corresponents a la Convocatòria pública de les 
diferents línies subvencionadores pel foment del comerç local associat i per a la 
protecció dels drets de les persones consumidores de l’Ajuntament de Lleida per 
a l’any 2022, de l’entitat Gremi de Forners de les Terres de Lleida 
 
Exp. 03/2022 CCM– G0502020203/2022/0240 Proposta d’aprovació de la 
justificació de subvencions corresponents a la Convocatòria pública de les 
diferents línies subvencionadores pel foment del comerç local associat i per a la  
 
 
protecció dels drets de les persones consumidores de l’Ajuntament de Lleida per 
a l’any 2022, de l’Associació de Comerciants carrer Sant Antoni i Correu Vell 
 
Exp. 60/2022 CCM- G0502020204/2022/0006 Proposta d’aprovació de la 
justificació de la  concessió de subvenció directa excepcional a favor de la 
Federació Provincial d’Empresaris del Comerç de Lleida (FECOM) per a l’any 
2022. 
 
Exp. 61/2022 CCM- G0502020204/2022/0005 Proposta d’aprovació de la 
justificació de la  concessió de subvenció directa excepcional a favor de la PIMEC 
COMERÇ  Petita i Mitjana empresa de Catalunya per a l’any 2022 
 
Exp. 19/2022 PEE- G0502020202/2022/0080 Proposta d’aprovació de la 
justificació de la de concessió de subvenció nominativa  a favor de PIMEC Micro 
Petita i Mitjana empresa de Catalunya, per a l’any 2022. 
 
Exp. 15/2022 PEE –G0502020202/2022/0064 Proposta d’aprovació de la 
justificació de la concessió de subvenció nominativa a favor de l’entitat 
Associació Empresa Familiar de Lleida de l’any 2022 
 
Exp. 5/2022 PEE Proposta d’aprovació de la justificació dels ajuts per a la 
digitalització de l’activitat empresarial de la ciutat de Lleida, any 2022 (II). 
 
 
5.Informacions regidoria 
 
REGIDORIA DE CULTURA 
 
Es mostra als assistents a la comissió un PowerPoint  amb la informació de 
l’estructura, programes i activitat de la regidoria.  
 
 
REGIDORIA DE PROMOCIÓ DE LA CIUTAT 
 
Es mostra als assistents a la comissió un PowerPoint  amb la informació de 
l’estructura, programes i activitat de la regidoria.  



 

 

 
 
6. Precs i preguntes. 
 
- La Sra. Pilar Bosch informa als assistents que d’acord amb l’article 23 del 
Reglament Orgànic Municipal, si la pregunta es formula per escrit 24 hores 
abans, com a mínim, del començament de la sessió, s’ha de contestar en el 
decurs d’aquesta sessió, llevat que la persona destinatària de la pregunta en 
demani l’ajornament per a la sessió següent. 
 
 
La Presidenta indica que les preguntes que es presentin per escrit abans d’enviar 
la convocatòria d’una comissió, es contestaran per escrit i es penjaran en el 
Teams  abans de celebrar la reunió de la sessió d’aquesta comissió. 
 
-El Sr. Xavier Estrada indica que el Grup Municipal d’ERC-AM el dimecres dia 
12-07-2023 van presentar cinc preguntes per escrit adreçades a la Presidenta 
de la Comissió per tal que se’n donés resposta en el decurs de la sessió 
d’aquesta comissió.  
 
La Sra. Pilar Bosch i fent referència a l’explicat en relació amb els terminis de 
presentació de les preguntes per escrit, comenta que les es respondran abans 
de la celebració de la propera comissió.  
 
-El Sr. Francesc Caballero sol·licita informació de la proposta i/o projecte de 
l’equip de govern  en relació amb l’Horta com a element patrimonial de Lleida. 
 
En segon lloc i dins la Regidoria de Promoció, el Sr. Caballero s’interessa pel 
tema de les relacions internacionals de la ciutat, en quin nivell es troben els 
diversos vincles, per tal de valorar-los, fer-ne un estudi i fer propostes per 
incentivar-les  i promocionar-les.  
 
-La regidora Sra. Laura Bergés en relació amb l'àrea de Comerç i Mercats 
demana informació en relació amb la planificació de  les superfícies comercials i 
també la gestió dels mercats municipals : Mercat de Fleming. 
 
-La regidora Sra. Glòria Rico pregunta a propòsit del projecte de l'equip de govern 
respecte als Mercats municipals i les superfícies comercials. 
 
-La regidora Sra. Neus Caufapé  demana informació  sobre el projecte "Hola 
empresa" engegat per la regidoria de Promoció econòmica. 
 
-La regidora Sra. Anna Costa preguntar si es tornarà a recuperar l’enregistrament 
dels vídeo actes de les sessions de les CI i a les quals es podia accedir amb la 
plataforma d’Audio Vídeo Actes. 
 



 

 

La secretària de la comissió exposa que no es pot penjar vídeo actes de les 
sessions de la CI. Les darreres reunions quan les CI es celebraven 
telemàticament la sessió es gravava  amb el Teams i això permetia poder 
enregistrar les vídeo actes. 
Atès que la Comissió Informativa és presencial la sala no disposa dels mitjans 
informàtics per poder enregistrar vídeo actes. 
Tal i com ha s’ha comentat  es procedirà a gravar les sessions. El fitxer resultant 
de l’enregistrament, acompanyarà a l’acta de les sessions en el sistema 
electrònic on quedi custodiada la mateixa, sense necessitat de fer constar en ella 
els punts principals de les deliberacions. Aquestes deliberacions manifestades  
 
 
pels diferents regidors, únicament constaran de forma íntegra en el cas que així 
es sol·liciti de forma expressa pels mateixos. 
 
-La regidora Sra. M. Antònia Maller pregunta si està previst i quan restituir 
l'escultura de Ricard Viñes a la plaça que porta el seu nom, és un petició que el 
Grup Municipal del PP ja ha fet en altres ocasions.  
 
En segon lloc,la regidora Sra. Mª. Antonia Maller  proposa recuperar la figura de 
les Pubilles de la Festa Major i celebrar el Pregó de la Festa Major al Saló de 
Plens de l’Ajuntament com era tradició en els dos casos. Quina és la voluntat de 
l’equip de govern respecte a aquestes propostes? 
 
La Sra. Mª Antonia Maller demana atendre la petició dels artistes plàstics de la 
ciutat de disposar d’una galeria d’art municipal per exhibir la seva obra. En aquest 
sentit, hi ha alguna previsió per atendre el col·lectiu ?   
 
Les respostes es faran per escrit i es penjaran en el Teams de la CI de la Capital 
Cultural i les Oportunitats abans de la celebració de la CI del mes de setembre.  
 
Els membres de la Comissió Informativa poden consultar les intervencions 
realitzades al llarg de la reunió en el fitxer resultant de l’enregistrament de la 
sessió, pujat a la sessió corresponent en la plataforma d’ Audio Vídeo Actes, a 
través del següent enllaç:  
 

 
  
 
La  presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, n’estenc aquesta 
acta. 
 
 
La Secretària                                    Vist i plau,                                                         

La  Presidenta 
 
 



 

 

 




